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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezik emelni az Országos Polgárőr Szövetségnek 
nyújtott éves állami támogatás összegét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu  portálon  megjelent  „Túlóráznak  és  spórolnak  a  polgárőrök,  az  utánpótlást  már
elviszi a külföldi munka„ című cikk arról írt, hogy „tavaly rekordszámú, 10 millió szolgálati órát
adó polgárőrség sem menekülhetett  a  drágulás elől:  kevesebb lett  az  autós  és  több a gyalogos,
kerékpáros járőrözés.”:

„A szolgálati  órák többségét továbbra is az alapfeladataik,  a napi járőrözés és a rendezvények
biztosítása adják, ám mára jelentősen kibővült tevékenységi körük. A bűnmegelőzés mellett – főleg
a Covid-évek hatására – sok helyen egyre hangsúlyosabb lett a „gondoskodó polgárőrség” szerep:
orvoshoz viszik a segítségre szorulókat,  gyógyszert  váltanak ki,  bevásárolnak nekik,  felvágják a
tűzifát, ha szükséges. Tavaly pedig, új feladatként arra is volt példa hogy „elvezényelték” az önként
jelentkező polgárőröket: a kormány a múlt év elején decemberig segítséget kért a határvédelemhez
A szövetség szerint összesen 20 ezer polgárőr vállalta hosszabb-rövidebb ideig ezt a feladatot, és
15 ezer határsértő, valamint 17 embercsempész elfogásában segédkeztek.

Az OPSZ kérdésünkre közölte, hogy jelenleg 2036 polgárőr egyesület működik az országban. Ez az
szám évek óta nem változik érdemben, mivel ahány szervezetük megszűnik, nagyjából ugyanannyi új
alakul. Jelenleg több mint 66 ezer tagja van a szervezetnek, összességében nőtt a szolgálatot vállaló
önkéntesek száma, ám erről nem közölt pontos adatokat az OPSZ. Gondot okoz, hogy szép lassan
öregszik a polgárőrség tagsága, különösen épp a vidéki kistelepüléseken magasabb a polgárőrök
átlagéletkora, ahol a legnagyobb szükség van az polgárőrségre. Nem is titkolta a szövetség, hogy
nehezen tudják megszólítani a fiatalokat,  s elérni,  hogy vállaljanak önkéntes feladatokat.  Pedig
külön toborzóprogram is indul a fiatalok számára: ifjúsági referensek járják majd a középiskolákat.
Jelenleg 2000 – 14 és 18 év közötti – ifjú polgárőr „szolgál” országszerte.



A polgárőrség az idén is a korábbi évekhez hasonló büdzsével működik: mintegy 1,5 milliárd forint
oszlik meg a 2036 egyesület  között.  A pénz javarészt  állami támogatást jelent.  A kormányzat a
Belügyminisztériumon keresztül támogatja a polgárőrséget, amelyet segít több állami cég, szervezet
is, például a Volánbusz, a Magyar Posta, a rendőrség, továbbá nehéz anyagi helyzetük ellenére az
önkormányzatok  is  beszállnak  kisebb-nagyobb  összegekkel  a  polgárőrség  finanszírozásába.  Az
infláció és a magasabb üzemanyagárak annyiban érintették a polgárőrséget, hogy kevesebb lett az
autóval ellátott szolgálati óra, és ahol lehet, előtérbe került a kerékpáros, robogós, vagy gyalogos
járőrözés.”

 

Kérdezem Önt:

Tervezik emelni az Országos Polgárőr Szövetségnek nyújtott éves állami támogatás összegét?

 

Budapest, 2023. szeptember 13.
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